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Referat fra Ældre- og handicaprådets møde den 4. maj 2004
Ældre- og Handicaprådet 
Skibby Kommune

Referat fra Ældre-og Handicaprådet's møde den 4. maj 2004.

Sted : Nordhøj 4, mødelokale 5
Tidspunkt : Kl. 16.00 - 17.45

Til stede : Lise Lotte Due 
Aage Johannisson 
Bent Skov Jensen 
Inge Christensen 
Else Flensted 
Annett Hjulgaard
Randi M.-L. Jensen (Handicaprådet)

Suppleant : Mona Jørgensen
Gerda Timm (Handicaprådet)

Dagsorden :
1 .

2.

3.
4.

5.
6 .

7.
8 .

Godkendelse af referat fra april mødet.
Informationer ved formanden.
Klagerådet.
Emner til møde med Skole-, social- og sundhedsudvalget 
d. 25. maj 2004.
Nyt fra Amtsældrerådet v/Aage Johannisson.
Nyt fra kassereren.
Kulturuger v/ Else Flensted.
Evt.

Socialchef Jette Søe deltog i første del af mødet, særskilt referat derfra.

1. Godkendelse af referat fra april mødet.

Referat godkendt.

2. Informationer ved formanden.

Serviceinformation vedr. Handicappolitik er trykt, og kan omdeles i 
kommunen.

Budgetforslag 2005 netop modtaget fra økonomisk forvaltning. 
Kassereren gennemgår det.

Fra udvalgsreferater blev nævnt :

Der har været afholdt licitation for byggeriet af Omsorgscentret Nordhøj. 
Firmaet Anker Hansen skal stå for byggeriet, men der mangler 2. og 3.
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behandling i Folketinget før godkendelse. Håber dette nås inden 
sommerferien.

Vedr. : Forskønnelse af Hovedgaden, hvor 2. etape er i gang, håber 
Rådet, der tages hensyn til ældre og handicappede ved etablering af 
fortove m.v..
Rådet ønsker etableret blinklys evt. med lyd ved udkørslen fra Bymidten. 
Formanden skriver til teknisk forvaltning.

Ved valg til EU d. 13. juni 2004 er der kun ét afstemningssted i Skibby 
kommune, men der etableres kørsel med vognmand dertil fra hele 
kommunen.

For at kunne overholde de 2 årlige lovpligtige forebyggende ældrebesøg 
hos alle over 75 år, skal der opnormeres med 30 tm. ugentligt i 
Ældreservice.
Ét besøg skal foretages af sygeplejerske og ét af ergoterapeut. Dette har 
Skibby Kommune ikke kunne overholde, men forsøger at finde mulighed 
snarest.

3. Klagerådet.

Det afholdes konstituerende møde d. 10. maj 2004. 
DSI har endnu ikke fundet repræsentant for dem.

4. Emner til møde med Skole-, social- og sundhedsudvalget d. 25. maj 2004.

Rådet ønsker følgende emner drøftet på mødet :
• Snerydning,
• Havehjælp,
• Budget 2005,
• Ældrepakken,
• Udflugt for pensionister,
• Træning evt. i Form 87,
• EDB lokale - kun for pensionister,
• Relevante serviceinformationer nævnt i "Den grønne folder",
• Oplysning om forsikring ved faldskader i kommunale ejendomme,
• Lokaler til brug for ældrearrangementer, evt. i produktionsskolen,

Andre emner gives snarest til formanden telefonisk.

5. Nyt fra Amtsældrerådet ved Aage Johannisson.

Aage Johannisson refererede fra Amtsældrerådets sidste møde, hvor bl.a. 
var talt om ventetider m.v. fra hospitaler. Aage har haft kontakt til 
ældrechefen for at kunne orientere Amtsældrerådet, og kunne fortælle 
Skibby Kommune har haft én ventedag i januar. Evt. indlægges på 
gæstepladser på Nordhøj.

Vedr. omsorgstandplejen fungerer denne nu i Skibby Kommune, men den 
udarbejdede serviceinformation mangler at blive uddelt til alle ældre.

For at deltage i tandplejen betales pt. kr. 31,00 pr. måned, dette dækker 
alle tandbehandlinger.
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For at få behandling i hjemmet skal man være ude af stand til at kunne 
komme til Marbækskolen og få foretaget behandlingen i en af klinikkens 
stole, hvor al omsorgstandpleje ellers foregår.

Problemet med forkert medicinering på plejehjem og hospitaler var drøftet 
på mødet, og man ønsker at få en læge til at deltage for at få en dialog 
om dette problem.

Der har været forsøgt at få plejehjem til at fungere som bofællesskaber, 
men dette måtte opgives, da beboerne på plejehjem i dag er for 
svagelige.

6. Nyt fra kassereren.

Regnskabet gennemgået.

7. Kulturuger v/ Else Flensted.

Repræsentanter fra Aftenskolen, Ældresagen samt Else Flensted fra 
Ældrerådet afholder møde med borgmestersekretær Ingrid Hansen d. 5. 
maj 2004 om arrangementet med rejsebeskrivelse til Kulturuger 2004.

Som mulige fremtidige foredragsholdere blev nævnt :
Lone Hertz, Steen Hegeler, Mogens From Nielsen, Bjarne Nielsen Brovst, 
Peter Qvortrup Geisling.

8. Evt.

Der blev spurgt til installationstidspunkt for den bevilligede trappelift til
Ny vej -

Der er senere forespurgt i teknisk forvaltning, som forventer dette vil ske
ultimo juni.

Vedr. de forskellige serviceinformationer der kan hentes forskellige 
steder i kommunen, bl.a. på biblioteket, er mange af dem forældede.
Der blev spurgt, hvem der redigerer og udskifter disse.
Formanden kontakter ældrechefen om det.

HUR's køreplan er dårligt trykt på farvet papir, dvs. ikke læsevenlig. 
Aage taler med trafikudvalget i Amtsældrerådet om det.
Har desuden eftersøgt Hornsherreds nye køreplan på HUR's hjemmeside 
uden resultat.

9. Næste møde.

Tirsdag d. 25. maj 2004 kl. 
sundhedsudvalget,

senere - husk afbud 
1. juni

Nordhøj 4, mødelokale 5

? møde med Skole-, social- og

Rådhuset, nærmere besked 

- 15,00 rådsmøde med ældrechef

3. august - 16.00,
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Til Rådet :

Afbud til 25. maj 2004 : Randi M.-L. Jensen 
juni - : Gerda Timm, Randi M.- L. Jensen
august - : Gerda Timm, Else Flensted
september : Else Flensted
oktober : Else Flensted

? . 
7 -

Randi sender hilsen til Rådet med afbud gr. hofteoperation d. 24. maj 

2004
Gerda er bortrejst med sin mand i ca. 2 måneder
Else skal flytte, og har midlertidig adresse i Jylland indtil engang i
oktober.


